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Juridische kosten

Het streven dient er ten alle tijde op gericht te zijn dat daar waar het misgaat en geschillen 
ontstaan tussen burgers, instellingen, bedrijven en gemeente, het bemiddelen voorop staat 
en juridische procedures waar mogelijk moeten worden vermeden. Spanningen tussen 
gemeente en samenleving moeten bij voorkeur gedejuridiseerd worden. 
Niettemin is de praktijk dat er nog tal van zaken spelen en kosten worden gemaakt.

Zoals aangekondigd bij de behandeling van de jaarstukken in de raadsvergadering van 6 juli 
volgen art. 41 vragen na de ontvangen ontwijkende en uitgebleven antwoorden om inzicht te 
geven in de juridische zaken en daarmee samenhangende kosten van de procedures voor 
de rechtbank Midden-Nederland en de Raad van State.

De initiële vraag gesteld in mei op basis van de jaarstukken, waarin (p.122) als 
onderbouwing van ruim 2 miljoen overige kosten mede wordt verwezen naar "juridische 
zaken (bezwaar en beroep)".

Technische vraag gesteld in de voorbereiding op de raadscommissievergadering van 23 juni

Omdat het ontvangen antwoord begin juni ondermaats bleef is een herhaalde vraag 
voorafgaand aan de behandeling van de jaarstukken in de raadscommissievergadering dd. 
23 juni gesteld: 

"(...) de beantwoording zegt alleen iets over bezwaar en beroep afgedaan door de 
gemeente. Dit is onvolledig. Immers, er spelen ook zaken van bezwaar en beroep voor de 
rechter. Graag dus het volledige overzicht mbt aantal en kosten."

Antwoord van het college: (...) "Voor wat betreft ingediende beroepschriften bij de rechtbank 
en het hoger beroep bij de Afdeling bestuursrechtspraak van de Raad van State kan worden 



opgemerkt dat deze decentraal door de vakafdelingen worden behandeld. Zodoende is er 
geen overzicht van aantallen en kosten van deze zaken en dit wordt ook niet bijgehouden. 
Deze informatie is derhalve niet voorhanden."

Als die informatie niet voorhanden is wordt het tijd hier verandering in aan te brengen want 
bij financiën in het algemeen en zeker bij gemeenschapsgeld hoort het afleggen van 
rekening en verantwoording. 

1. Bij hoeveel zaken voor de Rechtbank Midden-Nederland was de gemeente Hilversum in 
2020 partij? 

2. Bij hoeveel zaken voor de Raad van State was de gemeente Hilversum in 2020 partij?

Voor dat deel waar het al tot een uitspraak is gekomen worden deze zoals algemeen bekend 
is geanomiseerd online gepubliceerd. 

Daarnaast geeft u aan dat de zaken per vakdeling worden behandeld. 

3. Is het aan de vakafdelingen om te beslissen over de inschakeling van advocaten en 
andere juridische dienstverleners, en daarmee over aantal en omvang van extern uitgezette 
vragen? 

4. Graag per gemeentelijke vakafdeling het totale aantal juridische zaken en daarmee 
samenhangende totale kosten (interne kosten, externe inhuur, schikkingen, dwangsommen) 
mbt 2020. Voor zover er buiten de vakafdelingen nog op een andere plaats in de organisatie 
juridische kosten worden gemaakt die eveneens benoemen.

5. Worden dwangsommen uitbetaald vanwege het niet besluiten binnen de wettelijke 
termijnen  ook gerekend tot 'overige' kosten'.  Zo nee, onder welke categorie vallen deze 
kosten?

5. Hoeveel procedures lopen reeds meerdere jaren? 

6. Wat is de langst lopende procedure? 

7. Waar informeert het college de gemeenteraad actief en overzichtelijk middels een actuele 
lijst met de procedures waar de gemeenteraad in rechte is betrokken? 

8. Op basis waarvan kon u melding maken van de hoogte van de overige kosten inclusief 
"juridische zaken (bezwaar en beroep)" als u tegelijk stelt geen kostenoverzicht te hebben? 

9. Wie bewaakt de juridische kwaliteit als de centrale regie ontbreekt?

10. Worden kwaliteitsindicatoren gebruikt om de juridische kwaliteit te kunnen monitoren en 
verbeteren?

Zoals: 
- in hoeverre is er sprake van een vergelijking tov gemeenten met een gelijke grootte als 
Hilversum tav het gemiddelde aantal rechtszaken?
- als er advies wordt ingewonnen van externe juristen / advocaten, wordt er dan bijgehouden 
hoe vaak deze een advies geven dat in gaat tegen de daarvoor door de gemeente gekozen 
juridische weg? 



- wat is het percentage zaken dat bij de bestuursrechter verloren wordt en in hoeverre is er 
wat dit betreft een vergelijking gemaakt met het landelijk gemiddelde vwb gemeenten van 
gelijke grootte als Hilversum? 
- is er sprake van een vaststaande follow-up procedure ten aanzien van verloren 
rechtszaken, en welk gevolg dit dient te hebben voor de interne afhandeling van 
vergelijkbare zaken? 
- in hoeverre wordt bij het afhandelen van bezwaar daadwerkelijk besloten binnen de 
wettelijk voorgeschreven termijnen van de Awb? Benchmark met andere gemeenten van 
gelijke grootte als Hilversum?

U bent bij de eerste beantwoording van technische vragen bij de Jaarstukken ingegaan op 
de Commissie Bezwaarschrifen. Hier de volgende additionele vragen over:

11. Hoe vaak wordt er een besluit op een bezwaar genomen dat ingaat tegen het advies van 
de bezwaarcommissie en hoe vaak worden die zaken uiteindelijk verloren in vergelijking met 
het totale percentage verloren zaken? 

12. Hoe kunt u een sluitend systeem van juridische control, inclusief de rapportage aan uw 
college en de raad garanderen als u niet in staat bent antwoord te geven op alle 
bovenstaande vragen?
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